
Technische vragen RWK 19-10-2020

nr Partij en 
indiener

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord

1 PvdD 
Hollebeek

Stigter Actieprogramma 
Klimaat

PS is zowel een kaderstellend als controlerend orgaan. In de brief 
aan PS wordt meegegeven dat PS alleen ‘aandachtspunten’ kan 
meegeven bij de uitvoering van het Actieprogramma Klimaat. GS 
is er voor de uitvoering, PS voor de kaders. De kaders die nu voor 
het Actieprogramma worden gebruikt zijn het coalitieakkoord en 
het landelijk Klimaatakkoord. Maar PS hebben nooit gestemd 
over het coalitieakkoord. Het is een instrument voor GS, maar PS 
stelt haar eigen kaders, onafhankelijk. 

a) Kunnen PS als kaderstellend orgaan ook aandachtspunten 
meegeven over de verdere kaders van het Actieprogramma? 

b) Klopt het dat het landelijk Klimaatakkoord als een soort 
basiskader dient, maar PS ook aanvullende kaders kunnen 
stellen?

a,b) Het vertrekpunt voor het 
opstellen van het Actieprogramma 
Klimaat is het klimaatakkoord. 

Het aanpassen van de kaders is een 
politieke vraag.

2 PvdD 
Hollebeek

Stigter Actieprogramma 
Klimaat

Het Actieprogramma Klimaat gaat ervan uit dat Noord-Holland in 
2030 49 procent minder CO2 uitstoot.

a) Gaat het hier om CO2 equivalenten? Welke emissies worden 
precies meegenomen?

2a: Het doel van het Actieprogramma 
Klimaat is het leveren van een zo 
groot mogelijke bijdrage aan het 
landelijke doel van 49% 
broeikasgasreductie in 2030. In het 
Klimaatakkoord gaat het in principe 
om alle broeikasgassen, maar de focus 
ligt op CO2. 

2b: In het Klimaatakkoord is methaan 
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b) Hoe wordt de belangrijke rol van methaan in de klimaatcrisis 
verwerkt in dit programma?1 

c) Zijn we met dit doel (49% tegen CO2) op schema om de 
opwarming van de aarde tot maximaal 1,5 graad te beperken? 
Op welke wetenschappelijke onderzoeken baseert u het 
antwoord (s.v.p. bijlagen of links toevoegen)

onderdeel van de opgave voor de 
melkveehouderij en de 
varkenshouderij. De zuivelsector en de 
varkenssector zijn hiervoor aan zet. 
Het actieprogramma gaat niet in op de 
rol van methaan in de klimaatcrisis. De 
veehouderij is één van de bronnen van 
methaan, doch er zijn meerdere 
bronnen waar methaan ontstaat 
(moeras, veen). 

2c: 49% reductie in 2030 is niet 
voldoende om de temperatuurstijging 
tot 1,5 graad Celsius te beperken. 
Onder andere de Klimaat en 
Energieverkenning 2019 (van het PBL) 
geeft aan dat in Europees verband een 
reductie van 55% nodig is om in lijn te 
komen met het Klimaatakkoord van 
Parijs (gericht op beperking van de 
temperatuurstijging tot maximaal 2 
graden Celsius en bij voorkeur 1,5 
graad Celsius). Dit is ook waar 
Nederland in Europees verband naar 

1 https://www.ipcc.ch/site/assets/uploads/sites/2/2019/02/SR15_Chapter2_Low_Res.pdf
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d) Hoe worden de volgende feiten meegenomen in het 
Actieprogramma en vervolgstappen:

- om de aarde niet meer dan 1,5 graad te laten opwarmen, 
moeten landen zoals Nederland sneller CO2-emissises afbouwen 
dan nu afgesproken 
https://www.ipcc.ch/site/assets/uploads/sites/2/2019/02/SR15_
Chapter2_Low_Res.pdf Nederland waarschijnlijk al tegen 2030 
klimaatneutraal zijn, willen we nog maar 50% kans hebben om de 
1,5 graad scenario te halen. Zie: 
https://www.showyourbudgets.org/?country=netherlands  

e) IPCC heeft geschetst dat we om grote rampen te voorkomen 
de opwarming het beste tot maximaal 1,5 graden moeten 
houden. De Verenigde Naties hebben de noodzaak daarvan 
inmiddels erkend.2 Het  verschil tussen 1,5 en 2 graden 
opwarming is volgens IPCC groot. Bij 1,5 graad opwarming zal 

streeft. De provincie Noord-Holland 
ondersteunt dit, o.a. via de klimaat- en 
energiewerkgroep van de CPMR 
waarvan gedeputeerde Loggen vice-
voorzitter is.  

2d. en e.: In het Actieprogramma 
wordt dit (nog) niet meegenomen, 
omdat het Actieprogramma op het 
Klimaatakkoord is gebaseerd. Zodra 
dat wordt aangepast aan nieuwe 
Europese doelen, nemen wij dat over. 

2 https://www.scientificamerican.com/article/global-promises-to-reduce-co2-are-falling-short-of-1-5-degree-c-warming-goal/

https://www.ipcc.ch/site/assets/uploads/sites/2/2019/02/SR15_Chapter2_Low_Res.pdf
https://www.ipcc.ch/site/assets/uploads/sites/2/2019/02/SR15_Chapter2_Low_Res.pdf
https://www.showyourbudgets.org/?country=netherlands
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bijvoorbeeld waarschijnlijk 70% van het koraal verdwijnen en bij 
2 graden 100%.3 Elke tiende graad telt dus zwaar. 

Hoe neemt de provincie Noord-Holland dit mee in haar ambities?

3 PvdD 
Hollebeek

Stigter Actieprogramma 
Klimaat

Inmiddels is door de Europese Commissie besloten dat ten 
minste 55 procent CO2-eq reductie tegen 2030 “nodig en 
haalbaar is”. Nederland heeft al gezegd dit te accepteren. Het 
Europees Parlement overweegt een stap verder te gaan: tot 65%.  

We zien dus dat het getal dat de reductiedoelen weergeeft niet 
een vast gegeven is, maar steeds verschuift en in praktijk een 
subdoel vormt in dienst van het hoofddoel om zo snel mogelijk, 
zoveel mogelijk uitstoot terug te dringen (maximale inspanning).  
Dit is in lijn met het Parijsakkoord dat van ons vraagt dat de 
doelstellingen een weergave moeten zijn van de hoogst 
mogelijke ambitie. 

a) Hoe gaat het Actieprogramma hiermee om?
b) Klopt het dat PS meer ambitie voor de provincie kunnen 
vaststellen, als het gaat om reductie van CO2-eq?

3a: zie het antwoord bij 2d. en e.

4 PvdD 
Hollebeek

Stigter Actieprogramma 
Klimaat

Naast het klimaatneutraal worden is de stap richting zoveel 
mogelijk klimaatpositief belangrijk. Welke ambities heeft de 
provincie als het gaat om klimaatpositief zijn? Welke concrete 

De provincie heeft vooralsnog geen 
ambitie geformuleerd om 
klimaatpositief te worden. 

3 https://www.trouw.nl/nieuws/de-uitstoot-moet-direct-drastisch-omlaag-om-parijs-nog-te-halen~b0eb059a/
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mogelijkheden ziet zij daarin voor de toekomst? Technische opties hiervoor zijn o.a. 
grootschalige bosaanplant, direct air 
capture (CO2 uit de lucht halen met 
behulp van membranen) en afvang en 
opslag van CO2 bij het gebruik van 
duurzame biomassa. 

5 PvdD 
Hollebeek

Stigter Zaal Actieprogramma 
Klimaat

Vragen over Landbouw en Landgebruik

Het grootste onderzoek naar ons voedselvoetafdruk ooit van de 
Universiteit van Oxford (Poore en Nemecek, 2018) heeft laten 
zien dat plantaardige producten vele malen duurzamer zijn dan 
dierlijke.45 Zelfs de -meest- duurzame dierlijke producten, scoren 
nog steeds slechter dan de -minst- duurzame plantaardige 
producten. Zo scoren plantaardige zuivelopvolgers (havermelk 
e.d.) op het gebied van o.a. emissies, landgebruik en 
watergebruik beter dan vergelijkbare zuivelproducten.6 Gezien 
de steeds groter wordende waterproblemen, is dit extra actueel 
en relevant.78 

Als het gaat om klimaat- en milieuimpact heeft Oxford zelfs 
geconludeerd dat het veel belangrijker is wát je weet, dan waar 

4 https://www.bbc.com/news/science-environment-46459714; https://ora.ox.ac.uk/objects/uuid:b0b53649-5e93-4415-bf07-6b0b1227172f
5 https://youtu.be/8miQs3mPGu8  
6 https://www.bbc.com/news/science-environment-466 54042
7 https://www.nhnieuws.nl/nieuws/268773/droogte-vormt-groot-gevaar-voor-noord-hollandse-voedselproductie
8 https://www.utwente.nl/nieuws/2011/1/176997/vleesrijk-dieet-aanslag-op-zoetwatervoorraad

https://www.bbc.com/news/science-environment-46459714
https://ora.ox.ac.uk/objects/uuid:b0b53649-5e93-4415-bf07-6b0b1227172f
https://www.bbc.com/news/science-environment-46654042
https://www.nhnieuws.nl/nieuws/268773/droogte-vormt-groot-gevaar-voor-noord-hollandse-voedselproductie
https://www.utwente.nl/nieuws/2011/1/176997/vleesrijk-dieet-aanslag-op-zoetwatervoorraad
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je voedsel vandaan komt.9 Dat wil bijvoorbeeld zeggen: een 
stukje rudnvlees uit de regio heeft nog steeds een grotere 
voedselvoetafdruk dan bijvoorbeeld bonen uit Zuid-Amerika 
halen.

Ook meest recente onderzoeken laten zien dat de voordelen van 
het terugdringen van vlees en zuivel reiken veel verder dan 
alleen het aanpakken van klimaatverandering: “Een verminderde 
vleesproductie zou ook gunstig zijn voor de waterkwaliteit, de 
leefomgeving van wilde dieren en de biodiversiteit. Bovendien 
wordt ook de kans op een nieuwe pandemie teruggeschroefd.”10

Het PBL zegt ook in haar adviezen: ‘Er is een structurele 
verandering van het landbouw- en voedselsysteem nodig. 
Essentieel onderdeel daarvan is: meer plantaardige en minder 
dierlijke eiwitten gaan produceren en consumeren.’ 11

Het is inmiddels dus klip en klaar dat we een van de grootst 
mogelijke positieve stappen voor natuur, milieu én klimaat 
kunnen zetten door gericht in te zetten op de groene 
eiwittransitie (omschakeling naar minder dierlijke en meer 
plantaardige eiwitten in zowel productie als consumptie).12

9 https://nationalpost.com/news/when-it-comes-to-the-environment-what-you-eat-is-far-more-important-than-where-your-food-is-from
10 https://www.scientias.nl/met-een-ander-dieet-kunnen-we-tot-wel-16-jaar-aan-co2-uitstoot-ongedaan-maken/
11 https://www.akkerwijzer.nl/artikel/137799-pbl-meer-plantaardige-eiwitten-gaan-produceren/
12 https://www.urgenda.nl/themas/landbouw-en-biodiversiteit/
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De provincie Gelderland is dankzij de Partij voor de Dieren, 
ChristenUnie, D66, GroenLinks, PvdA, SP, 50plus, CDA en de SGP 
al de ambitie aangegaan om in 2020 koploper te zijn op het 
gebeid van plantaardige eiwitten. Ook het Ministerie van 
Economische Zaken heeft, samen met ondernemers verenigd in 
de Green Protein Alliance, in 2017 een convenant getekend 
waarin wordt gesteld dat tegen 2025 50% van eiwitconsumptie 
plantaardig moet zijn, om zo ons voedselsysteem te 
verduurzamen en Nederland op dit gebied koploper te maken;

a) Over emissiereductie zegt het Actieprogramma “We willen dat 
doen op de manier die de grootste impact heeft en ook kansen 
biedt”. Hoe vertaalt het Actieprogramma het wetenschappelijk 
vastgestelde feit dat we door actief in te zetten op groene 
eiwittransitie de grootste impact kunnen maken? 

b) Hoe gaat de provincie inzetten op de noodzakelijke groene 
eiwittransitie?

a) De groene eiwittransitie zal één 
van de onderdelen vormen van 
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c) Waarom wordt – ondanks overweldigend wetenschappelijk 
bewijs dat overheden moeten inzetten op groene eiwittransitie 
(aan productie en consumptie kant) – nergens in het 
Actieprogramma daarnaar verwezen en het belang van meer 
plantaardige plataardige landbouw en voedsel genoemd? 

de nog op te stellen 
Voedselvisie. Het 
Actieprogramma verwijst 
hiernaar. 

b) Het Rijk komt met een Nationale 
Eiwitstrategie. Wij gaan in de 
voedselvisie nader in op de 
productie en consumptie van 
voedsel. Het aspect en de 
afweging van de eiwittransitie is 
hier onderdeel van. Op basis 
hiervan gaan wij onderzoeken of 
en zo ja op welke wijze wij 
inzetten op de eiwittransitie.  Wij 
volgen het wetenschappelijk 
onderzoek van o.a. WUR naar de 
eiwittransitie en wij zien dat o.a. 
de zaadveredeling in Noord-
Holland bijdraagt aan 
ontwikkeling en verbetering van 
gewassen.  Eiwittransitie heeft 
betrekking op de hele keten.
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c) Het actieprogramma verwijst 
naar de Voedselvisie.

6 PvdD 
Hollebeek

Stigter-Zaal Actieprogramma 
Klimaat

Het PBL noemt drie voorwaarden voor een circulair 
voedselsysteem. Eén daarvan is het optimaal gebruik van 
voedsel. Naast vermindering van voedselverspilling verstaat het 
PBL hieronder een dieet met minder bewerkt voedsel en met 
meer plantaardige eiwitten, ook wel groene eiwitten, en minder 
dierlijke eiwitten. Bij de omzetting van plantaardige producten in 
dierlijke producten treden grote verliezen op (in termen van 
energie en eiwitten). Afhankelijk van het product zijn 2 tot 1 kilo 
veevoer nodig voor de productie van 1 kilo vlees, kaas of eieren. 
Dit betekent dat een vermindering van de consumptie van 
dierlijke eiwitten een bijdrage kan leveren aan het efficiënter 
omgaan met grondstoffen.13

a) Hoe wordt dit in het Actieprogramma verwerkt?
b) Hoeveel procent van het land in Noord-Holland wordt nu 
gebruikt voor veevoer? 

a) Het Actieprogramma verwijst naar 
de voedselvisie.

b) Iets minder dan 60% van de 
cultuurgrond in Noord-Holland 
(127.000 ha) werd in 2019 gebruikt als 
grasland of voor voedergewassen.  De 
term veevoer is breed, het kan gaan 
om grassen, voederbieten, lupine, 
maar ook reststromen uit andere 
teelten etc. Wij houden niet bij 
hoeveel ha in Noord-Holland wordt 
gebruikt voor veevoer.

7 PvdD 
Hollebeek

Stigter -Zaal Actieprogramma 
Klimaat

“We stimuleren agrarische bedrijven om meer technische 
maatregelen te nemen en meer te innoveren, naast gebruik te 

Maatregelen in het kader van andere 
beleidsdoelstellingen, zoals 

13 PBL: ‘Voedsel voor de circulaire economie’, 2016; https://www.pbl.nl/en/publications/meat-dairy-and-fish-options-for-changes-in-production-and-consumption 
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maken van aanvullende Rijksregelingen.”

Een van de redenen waarom we met grote problemen in de 
landbouwsector zitten (met name de veehouderij) is het feit dat 
jaren vooral is ingezet op technologische oplossingen in plaats 
van problemen bij de bron aan te pakken. Zo stelt ook het Louis 
Bolk Instituut: https://youtu.be/PdHRhtZKgIc. 

Op welke manier zet de provincie in op bronmaatregelen in de 
landbouw?  Hoe wordt dit gekoppeld aan de wetenschappelijk 
vastgestelde noodzaak voor groene eiwittransitie? 

bodemdaling en stikstof zullen 
bijdragen aan het verminderen van 
CO2 uitstoot. 
Het beperken van uitstoot van CO2 
krijgt onder meer vorm in het 
stimuleren van investeringen in 
stalsystemen en de modernisering van 
glas (met POP 3 subsidie), het 
stimuleren van extensivering en 
beperken van gebruik van kunstmest 
(agrarisch natuurbeheer) en de inzet 
van bodemcoaches 
(landbouwportaal). 
De groene eiwittransitie zal één van 
de onderdelen vormen van de nog op 
te stellen Voedselvisie. Het 
Actieprogramma verwijst hiernaar. 

8 PvdD 
Hollebeek

Stigter-Zaal Actieprogramma 
Klimaat

Wordt met het thema landbouw naast met landbouw- en 
natuurorganisaties ook samengewerkt met milieuorganisaties 
zoals Natuur & Milieu, met innovatieve ondernemers uit de 
voedselsector die zich richten op de groene eiwittransitie, en 
dierenrechtenorganisaties (aangezien we dossiers integraal 
bekijken en activiteiten rond landbouw een grote impact hebben 
op dieren)?

Ja. Een transitie van de landbouw is 
gebaat bij netwerken en 
samenwerking van maatschappelijke 
organisatie, ondernemers, 
kennisinstellingen en overheden. De 
provincie participeert in allerlei 
netwerken in de keten en gaat met 
organisaties in gesprek, ook over 
milieu en dierenwelzijn. 

https://youtu.be/PdHRhtZKgIc
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9 PvdD 
Hollebeek

Stigter Actieprogramma 
Klimaat

De provincie maakt een warmtestrategie. Is houtige biomassa en 
mest onderdeel hiervan?

Nee

10 PvdD 
Hollebeek

Stigter Actieprogramma 
Klimaat

Een rapport van Natuur & Milieu (2018) schetst het risico van 
lock-in als het gaat om biomassa uit bijvoorbeeld mest. “De 
toepassing van biomassastromen heeft ook meer indirecte 
duurzaamheidsrisico’s. De toepassing van de nevenstroom kan 
ervoor zorgen dat een niet-duurzaam proces wordt gestimuleerd, 
wat zelfs kan leiden tot een zogenaamde ‘lock-in’ ervan. De 
vergisting van mest is hiervan een goed voorbeeld. Mest is een 
primaire nevenstroom uit veeteelt. Nederland heeft een groot 
mestoverschot, dus het lijkt logisch om dit om te zetten in energie 
door middel van mestvergisting. Hierdoor wordt echter de 
nutriëntenkringloop niet gesloten en wordt er niets gedaan aan 
de problemen die kleven aan grootschalige veeteelt. Dit terwijl 
we wel afhankelijk worden van een nevenproduct van 
grootschalige veeteelt voor onze energievoorziening. Zo creëren 
we dus een noodzaak om een niet-duurzame situatie in stand te 
houden, oftewel: een lock-in.”

a) Hoe gaat de provincie deze lock-in als het gaat om mest 
vermijden? 
b) Hoe gaat de provincie in het algemeen bewaken dat we door 
gebruik te maken van restwarmte van vervuilende 
bedrijven/industrie niet in een lock-in situatie terechtkomen, 
waarbij we voor onze warmte en energie alsnog afhankelijk a) Omdat mest geen onderdeel is 

https://www.natuurenmilieu.nl/wp-content/uploads/2018/12/Biomassavisie-Natuur-Milieu-2018.pdf
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worden van het bestaan van zulke bedrijven? van onze strategie, zal er geen 
sprake zijn van lock-in.

b) De afnemer van de restwarmte 
van bedrijven zal er voor zorgen 
dat continuïteit gewaarborgd is. 
Hierbij moet het warmtebedrijf 
dus zorgen dat er voldoende back-
up is of een alternatieve bron voor 
handen is, wanneer bedrijven zelf 
moeten verduurzamen. De 
nieuwe warmtewet en 
milieuwetgeving zorgen voor de 
regelgeving. De warmtewet die 
medio 2022 ingaat, bevat ook 
regelgeving over het 
verduurzamen van de 
warmtebronnen in tijd. De 
provincie krijgt een toetsrol bij het 
aanwijzen van een warmtebedrijf 
door een gemeente. De 
Omgevingsdienst handhaaft de 
regels waaraan bedrijven moeten 
voldoen en toets de 
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verduurzamingsplannen.

11 PvdD 
Hollebeek

Stigter -Loggen Actieprogramma 
Klimaat

"Onze Woonagenda bevat een actieagenda die loopt van 2020 
tot 2025. Daarin staat dat we in 2020 afspraken maken met 
regio’s en gemeenten over woningbouwplannen: 
welke typen woningen worden ontwikkeld? 
Wanneer worden deze woningen gerealiseerd? Deze 
woonakkoorden gaan uit van de klimaatdoelstellingen. Er staan 
afspraken in om nieuwe woningen zoveel mogelijk 
klimaatneutraal, klimaatadaptief, natuur- en landschapsinclusief 
en circulair te realiseren. Het SPDE biedt hierbij advies."
Gelden al deze ambities alleen bij woningbouwplannen, of ook 
bij renovatie- en verduurzamingsprojecten?

Er zullen verschillende type woningen 
worden ontwikkeld afgestemd op de 
vraag in de markt.
De provincie maakt in woonakkoorden 
afspraken met de regio’s over het 
aantal te bouwen woningen in de 
periode tot en met 2025.

Deze ambities gelden in principe ook 
bij renovatie- en 
verduurzamingsprojecten, maar het is 
aan gemeenten om hier invulling aan 
te geven.

12 PvdD 
Hollebeek

Stigter -Loggen Actieprogramma 
Klimaat

"Wij juichen meervoudig gebruik van ruimte toe. Denk 
bijvoorbeeld aan zonnepanelen op parkeerterreinen. Om deze 
ontwikkeling te stimuleren, ontwikkelen we een tool die de 
kansen van ‘zon-parkeren’ in Noord-Holland laat zien. 
Meervoudig ruimtegebruik met zonne-energie is ook een 
uitgangspunt in de RES’en."

Is er een overzicht van alle (of desnoods zoveel mogelijk) 
mogelijke vormen van meervoudig ruimtegebruik aangaande dit 
Actieprogramma en andere onderdelen van de energietransitie 
(zoals RES)?

Als provincie stimuleren we de 
opwekking van duurzame energie via 
meervoudig ruimtegebruik. De 
provincie is betrokken bij het 
ontwikkelen van verschillende 
toepassingen van meervoudig 
ruimtegebruik:
- Zonnepanelen boven 

parkeerplaatsen. Zo ontwikkelen 
we in samenwerking met Sobolt 
BV en diverse gemeenten de 
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applicatie `Park the Sun’;
- Zonnefolie tegen geleiderails, 

zoals bij de N194 Heerhugowaard 
(link);

- Zonnepanelen verwerkt in wegen 
en fietspaden, zoals bij Solaroad 
Krommenie;

- Zonnepanelen verwerkt in 
geluidsschermen, zoals bij de 
N245 Alkmaar waarvoor we als 
provincie subsidie verlenen;

- Zonnepanelen op overhoeken, 
bermen en taluds, zoals in het 
project “Zon A7” samen met 
Rijkswaterstaat;

- Stimuleren overige vormen van 
meervoudig ruimtegebruik, zoals 
zonneparken in combinatie met 
landbouw of ecologie. Zie ook de 
Kwaliteitsimpuls Zonneparken

13 D66 
Kanik
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Klimaat

Op blz 20 bij punt 6 staat dat we in 2020 ons inkoop- en 
aanbestedingsbeleid gaan vernieuwen. Wanneer gaat dit beleid 
vastgesteld worden in Gedeputeerde Staten?

De planning is dat het nieuwe 
aanbestedingsbeleid op 17 november 
door GS wordt vastgesteld.

https://www.nhnieuws.nl/nieuws/271610/alkmaar-hengelt-subsidies-binnen-voor-geluidsscherm-langs-de-ringweg
https://www.noord-holland.nl/dsresource?objectid=618167ad-11b0-4e85-8f2c-3debea04435c&type=PDF
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Is er in dit inkoop- en aanbestedingsbeleid een circulair/ 
klimaatneutraal programma opgenomen wat betreft de 
bedrijfskleding van de diverse provinciale afdelingen? Zo ja, kunt 
u een daarvan een voorproefje geven hoe dat opgenomen 
wordt? Zo nee, dan zullen wij daar in de commissie enkele 
vragen over stellen.

Het nieuwe inkoop- en 
aanbestedingsbeleid zal geen specifiek 
circulair/klimaatneutraal programma 
bevatten voor bedrijfskleding. 
Het beleid bevat generieke 
uitgangspunten en doelstellingen, o.a. 
op het gebied van circulariteit en 
klimaat, die bij aanbestedingen in de 
komende jaren zullen worden 
toegepast. Vanwege de grote 
verscheidenheid aan 
productcategorieën zal het beleid 
geen concrete 
circulaire/klimaatneutrale 
programma's of doelstellingen per 
productcategorie bevatten. Deze 
ambities ten aanzien van 
circulariteit/klimaat worden bij de 
aanbesteding(en) van bedrijfskleding 
vertaald in de opdracht. 

15 D66 
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Op blz 21 bij punt 2 staat er een C02 monitor wordt ontwikkeld in 
het Programma Duurzame Infrastructuur. Wanneer zal deze 
monitor operationeel zijn?

Op dit moment wordt de CO2 uitstoot 
van de eigen organisatie en van aanleg 
en beheer van de provinciale 
infrastructuur berekend voor de jaren 
2018 en 2019. Het resultaat is 
beschikbaar in het voorjaar van 2021. 
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Op blz 21 bij punt 3 staat dat er een CO2 impact-analyse wordt 
ontwikkeld. Wat is de planning van gereedheid van de 
verschillende elementen in deze analyse?

PS worden hierover komend voorjaar 
geïnformeerd, bij de presentatie van 
de jaarrekening.


